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Kádár János, a Magyar 
Szocialista Munkáspárt Köz-
pont) Bizottságának első tit-
kára péntek délután a Köz-
ponti Bizottság székházában 
fogadta Horst Sindermannt, 
a Német Demokratikus Köz-
társaság Minisztertanácsának 
elnökét. 

A szívélyes, baráti talál-
kozón jelen volt Fock Jenő, 
a Minisztertanács elnöke, 
Roska István külügyminisz-
ter-helyettes, Kovács Imre, a 
Magyar Népköztársaság ber-
lini nagykövete. valamint 
Wolfgang Rauchfuss, az 
NDK Minisztertanácsának el-
nökhelyettese, Herbert Kro-
ükowski külügyminiszter-
helyettes és Günter Kohrt, 
az NDK budapesti nagykö-
vete. 

Losonczi Pál. a Népköztár-
saság Elnöki Tanácsának el-
nöke pénteken délután az 
Országházban fogadta Horst 
Sindermannt A szívélyes 
baráti találkozón jelen volt 
Roska István külügyminisz-
ter-helyettes. Kovács Imre, a 
Magyar Népköztársaság ber-
lini nagykövete, valami-t 
Wolfgang Rauchfuss, az NPK 
Minisztertanácsának elnök-
helyettese, Herbert Kroli-
kowski külügyminiszter-he-
lyettes. és Günter Rohrt, az 
NDK budapesti nagykövete. * 

Horst Sindermann és kí-
sérete pénteken elutazott 
hazánkból. A látogatásról és 
megbeszélésekről az alábbi 
közleményt adták ki: 

Fock Jenőnek, a Magyar 
Népköztársaság Minis ~terta. 
nácsa elnökének meghívásá-
ra Horst Sindermann, a Né-
met Demokratikus Köztársa-
ság Minisztertanácsának el-
nöke 1974. január 31-én és 
február I-én hivatalos baráti 
látogatást tett a Magyar 
Népköztársaságban. A két 
kormányelnök megbeszélé-
sén magyar részről dr. Ti-
már Mátyás miniszterelnök-
helyettes, Roska István kül-
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Kádár János fogadta Horst Sindermannt 

ügyminiszter-helyettes. Ko-
vács Imre. a Magyar Nép-
köztársaság berlini nagykö-
vete; a Német Demokratikus 
Köztársaság részéről Wolf-
gang Rauchfuss miniszterel-
nök-helyettes, dr. Herbert 
Krolikowski külügyminisz-
ter-helyettes és Günter 
Kohrt. a Német Demokra-
tikus Köztársaság budapesti 
nagykövete vett részt 

A Német Demokratikus 
Köztársaság Minisztertaná-
csának elnökét fogadta Ká-
dár János, az MSZMP KB 
első titkára és Losonczi Pál, 
a Magyar Népköztársaság 
Elnöki Tanácsának elnöke. 

A két minisztereinők köl-
csönösen tájékoztatta egy-
mást a Magyar Népköztár-
saság és a Német Demok-
ratikus Köztársaság fejlődé-
séről. Tárgyalásokat folytat-
tak kétoldalú kapcsolataink-
ról, mindenekelőtt a két ál-
lam gazdaság) és műszaki-
tudományos együttműködésé-

Sürgető az egységes 
államigazgatási információ-

rendszer kialakítása 
Á fővárosi, a megyei és a 

megyei városi tanácsok elnö-
kei pénteken a Parlament-
ben értekezletet tartottak. A 
tanácskozáson részt vett Fe-
hér Lajos, az MSZMP Poli-
tikai Bizottságának tagja, a 
kormány elnökhelyettese is. 
A tanácsi vezetők elsőként a 
néphadsereg életéről, fejlődé-
séről tájékozódtak — a té-
máról Czinege Lajos vezér-
ezredes, honvédelmi minisz-
ter tartott előadást E napi-
rend kapcsán Csémi Károly 
altábornagy, honvédelmi mi-
nisztériumi államtitkár a 
polgári védelem helyzetét 
elemezte. 

Az állami népességnyilván-
ta-tási rendszer bevezetésé-
vel kapcsolatos teendőket dr. 
Szabady Egon, a Központi 
Statisztikai Hivatal elnökhe-
lyettese ismertette. Elmon-
dotta egyebek között: sürgető 

igény a korszerű technikán 
alapuló, egységes államigaz-
gatási információrendszer ki-
alakítása. 

Az állami népességnyilván-
tartás megszervezésének idő-
szerűségét az eddigi előkészí-
tő munka tapasztalatai is 
megerősítették — hangsú-
lyozta. — A Központi Sta-
tisztikai Hivatal elnökhelyet-
tese végül arról tájékoztatta 
a tanácselnököket, hogy a 
kormány rendelkezéseinek 
megfelelően még az idén 
meg kell szervezni az állami 
népességnyilvántartó hiva-
talt, s ezzel egyidöben meg 
kell alakítani a fővárosi ke-
rületekben, a megyei váro-
sokban és a városokban a né-
pességnyilvántartó irodákat. 

A tájékoztatókat követő vi-
tában felszólalt dr. Komócsin 
Mihály, a Csongrád megyei 
tanács elnöke is. 

ről, valamint Időszerű nem-
zetközi kérdésekről. 

A miniszterelnökök meg-
különböztetett figyelmet 
szenteltek a két ország kap-
csolatainak. Megállapították, 
hogy a Magyar Népköztár-
saság és a Német Demok-
ratikus Köztársaság politikai, 
gazdasági és kulturális kap-
csolatai párt- és kormány-
küldöttségeink 1972. februári 
megállapodásainak szellemé-
ben, mindkét nép javára 
sokoldalúan és eredménye-
sen fejlődnek. 

A tárgyalások során a fe-
lek körvonalazták a gazdasá 
gt, a műszaki, a tudomá-
nyos együttműködés tovább-
fejlesztésének időszerű és 
távlati feladatait A kor-
mányelnökök eszmecserét 
folytattak az 1976—1980-ig 
terjedő időszak népgazdasá-
gi terveinek egyeztetéséről, s 
a KGST XXV. ülésszakán 
elfogadott komplex program-
nak megfelelően a két or-
szág további, hosszú távú 
gazdasági együttműkodésé-

Az egész amerikai földré-
szen nem található még egy 
olyan korszerűen felszerelt 
iskolakombinát, mint a ha-
vannai fővárostól 23 kilo-
méterre levő, speciális okta-
tási létesítmény, ahová ma-
gyar idő szerint pénteken 
hajnslban látogatott el Leo-
nyid Brezsnyev és kísérete. 

Ezt maga Fidel Castro 
hangsúlyozta, amikor a 
4500 diák számára épített 
iskola Leonyid Brezsnyev és 
a többi magas rangú szov-
jet személyiségek, valamint 
a kubai párt- és kormány-
vezetők jelenlétében Vlagyi-
mir Iljics Lenin nevét vet-
te fel. 

Ebbe az intézménybe az 
általános iskolák legjobb ta-
nulólt veszik fel, s a növen-

dékeket érdeklődési körük-
nek, képességeiknek megfe-
lelően készítik fel az egye-
temekre, főiskolákra. Tanul-
mányi idejük alatt megis-
merkednek egy szakmával, 
s naponta három óra ter-
melőmunkát is végeznek. A 
bentlakásos iskolakombinát 
összesen 90 000 négyzetméter 
alapterületű, 70 különböző 
laboratórium, továbbá több 
színházterem, mozi, torna-
terem, uszoda, sportpálya 
tartozik hozzá. 

Az iskolakombinátban 
egybegyűlt közel tízezer di-
ák, építőmunkás, környék-
beli lakos előtt Fidel Castro 
és Leonyid Brezsnyev mon-
dott beszédet. 

Az ünnepség után az 
SZKP főtitkára és a kubai 

párt első titkára a havannai 
sportvárosban megtekintet-
te a Szovjetunió—Kuba ba-
rátságos kosárlabda-mérkő-
zést A mintegy 12 ezres né-
zősereg forró ünneplésben 
részesítette a magas rangú 
vendégeket. 

Az SZKP főtitkára és kí-
sérete, Fidel Castro és más 
kubai vezetők társaságában 
a kubai) látogatás ötödik 
napján pénteken, magyar 
Idő szerint a délutáni órák-
ban a hárommilliós Oriente 
tartomány fővárosába. San-
tiago de Cubaba látogatott 
Magyar idő szprint délután 
öt órakor szállt le a maaas 
rangú vendégeket szállító 
különgép, a Sierra Maestrai 
hegyek lábánál levő ..Anto-

(Folytatás a 2. oldalon.) 

Automata dobozgyártó-
vonal a iionzorvgyárban 

rSL 
A két fél szakadatlanul 

erősíti testvéri barátságát a 
Szovjetunióval, és szilárdítja 
a szocialista közösség egysé-
gét, és összeforrottságát. a jö-
vőben is tevékenyen hozzá-
járul a szocialista közösség 
egyeztetett politikájának 
megvalósításához és az SZKP 
XXIV. kongresszusán elfo-
gadott békeprogram követ-
kezetes végrehajtásához. 

Helyűkre állítják az új gépeket, dolgoznak a szerelők 
Megtermelni még 

hagyján, de azután . . . 
mondogatták olykor a 
gedi gyárban, mikor a 

Biszku Béla 
látogatása a Magyar 
Rádió és Tete vizionál 

Biszku Béla, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja, a Központi Bizottság tit-
kára — Katona Imrének, a 
budapesti pártbizottság tit-
kárának társaságában — 
pénteken egész napos láto-
gatást tett a Magyar Rádió 
és Televíziónál. 

A vendégeket Tömpe Ist-
ván. az MSZMP KB tagja, 
a Magyar Rádió és Televízió 
elnöke,, Petrák Ferenc, az 

MSZMP VIII. kerületi bi-
zottságának első titkára, és 
Bernát Rózsa, az MRT párt-
bizottságának titkára fogad-
ta. Biszku Béla délelőtt esz-
mecserét folytatott az MRT 
vezetőivel, délután pedig 
aktuális pártpolitikai kérdé 
sekről tartott tájékoztatót a 
Magyar Rádió és Televízió 
munkatársainak, a párt- és 
társadalmi szervek képvise-
lőinek részvételével 

csak konzervhez kellett a doboz. 
— Budapestről, Hatvanbői, 

sze- Debrecenből sikerült „össze-
tésZ hozni" a készítmények cso-

magolásához nélkülözhetet-
len kellékeket, s bizony, sok-
szor voltak zavarok az el-
látásban. Nem is szólva ar-
ról, hogy a nagy távolságról 
való szállítás tetemes több-
letköltséget is jelentett. 

Elhatározták tehát, hogy 
egy dobozgyártó vonalat 
fognak beállítani. Az is tisz-
tázódott a tárgyalásokon, 
hogy egy szovjet gyártmá-
nyú, úgynevezett SZAL-vo-
nalat szerelnek föl, amilyen 
már több is van Magyaror-
szágon, s kitűnő eredmény-
nyel működnek. 

Az új gyártósort a megle-
/ő dobozüzem épületében 
helyezik el, ehhez megtör-
'ént az átalakítás, illetve át-
csoportosítás is. A további 
'égésekről is pontos tájé-
koztatást adott Kopasz Jó-
zsef, a vállalat műszaki osz-
tályának vezetője, 

S o m o g y i K á r o l y n é f e l v é t e m 

a tágas gyártócsarnokban 

— A gépek idejében meg-
érkeztek, már a kétéves al-
katrészrendelés teljesítésére 
is volt gondjuk szoviet 
partnereinknek. Egy sor szer-
vezési intézkedésre és per-
sze betanulásra is szükség 
van. December elején és vé-
gén is négy-négy szakembe-
rünk utazott Nagykőrösre, 
hogy az ottani gyárban mű-
ködő SZAL-vonalat tanul-
mányozza. Januárban újabb 
csoportunk is -járt ott. 

Így felkészülten várhatták 
a szovjet szerelőket Az el-
sők — két vezető szerelő — 
lanuár 9-én meg is érkez-
tek, s 10-én már el is kez-
dődött irányításukkal a 
nagy munka A gének beál-
lítása. szerelése jól halad. 

— Mit tud majd ez az ú j 
gépsor? 

— Évente — két műszak-
ban —. közel 35 miiijó do-
bozt állít elő. A gépek érté-
ke 10 millió forint az eoász 
beruházás 11 rmHióv>a kerüli 

S még egv adat: július 
a próbaüzemelés dátuma. 


